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политика 

А Р Д Я Л Ъ автономия? 

ИДВАТЪ НОВИ КОЛО-
НИСТИ 

Отгеглянето на гнъ Юлиу 
Маниу отъ водителството на 
националъ църанистката партия 
както й непрекъснатата крепка 
активность на националъцъ

ранистката организация в ъ 
Ардялъ, напоследъкъ дадоха 
богатъ материалъ на разис

квания и всевъзможни комен

тарии въ всички политически 
кржгове. И до като до днесъ 
политическата борба се водв

ше на партийни начала, ц е 

ляща уронването на една 
или друга партия, сега се по

ставя на политическата арена 
ъпроса за автономия на из

естни области, въпросъ, кой

то въ последните дни подигна 
евъобразимъ шумъ; въ всич

Г с р е д й тя* a a i веч* въ сто

личната преса. 
Споредъ столичните вестни

ци, видниятъ националъцъ

ранистки водитель, г. Северъ 
Боку, билъ заявилъ предъ 
миноритарнигв унгарски жур

налисти, че „на събранието 
въ дома на гнъ Вайда Вое

водъ разисквахме върху по

ложението на Ардялъ и К о 

митета на президенството ре

ши да иска пълна автономия 
за Ардялъ'. 

Това кжсо изявление про

изведе паника и проникна отъ 
единия до другия край на 
страната. Обаче, за да се у

ввримъ въ истин ностьта на 
горното, необходимо е да при

ведемъ комюникето на нацио

налъцъранистката организа

ция отъ Ардялъ, издадено по 
този случай, "което дословно 
гласи: „Изявленията на кой 
да е членъ на организацията 
не ангажиратъ въ нищо пар

тията*. Следователно, сепара

тивно движение въ Ардялъ 
сжществува. Дори, както съ

общаватъ вестниците, г. Ро

мулусъ Боила билъ натова

ренъ да състави антипроекта 
на новата конституция. 

Некои вестници, основавай

ки се на достоверни източни

ци, дори публикуваха поваж

ните членове на проектирани

т е автономии, между които 
привеждаме : 

„1. Всека провинция ще 
има парламентъ съ отделна 
диета и правителство. 

2. Централното правител

ство остава съ 5 министри : 
председателство на съвета, 
вънкашнигв работи, финансии

те, съобщенията и войната. 

телства ще иматъ 6 министер

ства... Войската е на разпо

ложение на изпълнителните 
органи на провинциите и пр. 
пр" . 

Шумътъ повдигнатъ въ сто

личните вестници около тоя 
въпросъ сериозно занимава 
некои политически среди и 
правителството. Действително, 
въпросътъ е много важенъ и 
заслужава внимание. 

Въ това отношение прави

телствения официозъ не изне

се още нищо решително и отъ 
тукъ имаме всевъзможните 
коментарии, които' често се 
израждатъ до невъобразимо

сть. 
Изнесеното погоре дъл

жимъ на съобщенията на сто

личните вестници. Обаче въ 
кжсо време, предполага се, че 
ще се даде пълно осветление 
върху тоя въпросъ, който ка

то фактъ колкото е важенъ, 
толкова е и сждбоносенъ. 

)/[алко безгрижие I 

Ю 1 Ш Т Б 1 й шшп 
До знанието на респективните власти 

Отъ и з в е с т н о време к о н 

статираме единъ ж а л ъ к ъ 
фактъ: в е с т н и ц и т е адреси 

рани до наши а б о н а т и в ъ 
селата не се п о л у ч а в а т ъ ! 
Редакцията ни е наводнена 
съ писма, ч р е з ъ к о и т о се 
оплакватъ за неполучаване 
на в е с т н и ц и т е . 

• Впрочемъ, ние се поми

рихме с ъ п о л о ж е н и е т о , че 
кореспонденцията, било о т ъ 

\ странство, или о т ъ в ж т р е ш 

ностьта, до нашия в е с т н и к ъ 
...безследно изчевва. Всички 

направени оплаквания по 
т о я случай, сжщо намериха 
злата у ч а с т ь на к о р е с п о н 

денцията ни. 

Обаче с ъ умишленото спи 

ране на получаването на 
вестника, о с о б е н о о т ъ не

о т г о в о р н и ф а к т о р и , се в ъ р 

ши едно престжпление и 
явно се нарушава неприкос 

н о в е н о с т ь т а на кореспон 

денцията. Въ м н о г о б р о й н и т е 
постжпили писма о т ъ наши 
а б о н а т и , ч е т е м ъ и такива , 
в ъ к о и т о се с ъ о б щ а в а , че 

Завчера, 17 т. м. въ Кюс

тендженското пристанище прис

тигнали съ ромънския параходъ 
"Констанца" 230 колонисти 
отъ Македония, идящн отъ 
Кавала. Т в ще бждатъ разп

ратени въ Кадрнлатера, кжде

то ще бждатъ колонизирани. 
Грешките огъ недалечното 

минало по колонизаторската 
политика, които причиниха 
толкова неприятности въ на

шата провинция, виждаме, че 
пакъ се повтарятъ. 

Дошлите миналата година 
колонисти въ сжщото време 

въ навечерието на зимата—бе

ха набързо настанени въ бор

деи „привременно* Въ твхъ 
прекараха едва зима, сега 
имъ предстои fevopa зима. 

Горепоменатите 230 колони

сти, наверно ще бждатъ нас

танени привременно въ бордеи' 
или въ домовете на обедня

лото и опропастено местно 
население. 

Вместо да се ржководимъ 
отъ миналото и да оправяме 
грубо сторените грешки, пов

таряме сжщата история! 

БЪЛГАР. ДЕЛЕГАЦИЯ 
въ интерпарламентарния кон

гресъ въ Бунурещъ 
На 12 ОктомврИй т. г. ще 

се състои Интерпарламента

ренъ Конгресъ на който е по

каненъ да вземе участие и 
българския Парламентъ. 

Отъ страна на българския 
Парламентъ ще участвуватъ 
следните депутати: 

Рашко Маджаровъ (дем. 
зговоръ), председатель на гру

пата, Д. Дренски (демократъ), 
секретарь, Ив. Симеоновъ, Хр. 
Калфовъ, Хр. Манафовъ, Сто

янъ Омарчевски (земледЬлецъ), 
Дръ Бешковъ (земледелецъ), 
Асенъ Буковъ (земледелецъ), 
Дръ Буриловъ (радикал) и др. 

Делегацията е била вече по

сочена отъ българското На

родно Събрание. 

известни селски власти дори 
заплашвали наши а б о н а т и , 
ако о щ е п р о д ъ л ж а в а т ъ да 
получаватъ вестника ни. 

Т у к ъ имена н е м а да с п о 

менемъ, у в е р е н и , че респек 

т и в н и т е власти ще о б ъ р « 
н а т ъ н у ж н о т о внимание 
в ъ р х у тия, к о и т о така б е з 

церемонно си п р и с в о я в а т ъ 
п р а в о т о на своеволни цен

зори . 
Кореспонденцията е н е 

прикосновена и следва вла

с т и т е да в з е м а т ъ бърви 
м е р к и . 

Единъ пенсионеръ отъ Трансил

вания, който отъ години време 
подавалъ непрекъснато заявление 
пОдиръ заявление, за да му се 
уреди положението, найпосле, 
yetpeirb, че нищо н*ма да стане, 

да иде да търси правото си. Пър

во, той ще дойде въ Добричъ. 
Ще иде при нЪкой адвОкатъ. Ще 
иде при агронома, отъ тамъ въ 
консилиерството, Отъ кОнсилиер

ството въ комасацията, отъ ко

грабва си шапката и пвшъ идва масацията въ префектурата или 
въ Букурещъ. Пхтувалъ е цъли ' трибунала, а отъ тамъ по живо 
29 дена и е изминалъ 1000 клм. и здраво ще бхде върнатъ при 

Не ни е известно дали бедни шефа, който по каналенъ редъ.^ 
ятъ пенсионеръ е можалъ да ще състави законния актъ, а по"Л, 
уреди пенсионното си положение „административенъ редъ", ще го 
следъ като самъ е наказалъ 45 г 0 ^ е к С п е д и р а п а к ъ къмъ града, 
дишнигв си чиновнически кр&кЩм с ъ т 0 ч н а директива за мирО

съ 1000 клм. пжть. Въ случая j B 0 T 0 С х л и л и щ е . и точно чов*

насъ интересува пжтя и цельта. [ к ъ т ъ н а м * р И л ъ вратата, кждето 
ЧовЪкътъ отива въ Букурещъ и j щ е в н е с е 0 п л а к в а н е т О си, ще му 
знае именно въ кое министерство ! п 0 ш у ш н е нвкой, че на баиръ ло

ще иде и кжде, може би, ще на. з е н е м у т р ^бва — и той ще се 
мъри грамадата заявления писани 1

 в ъ р н е 0 б р а т н о въ село., 
Отъ него. 

Сега да вземемъ единъ наше

нецъ, който е подалъ оплакване 
Не 1000 клм. пжть, ами 10.000 

клм. да върви — все напраздно. 
за потъпканите си ниви преди 4 ' Когато кадия ти е ярдъмджия, 
години и да го пуснемъ пвшъ Господъ да ти е даваджия, 

Министерството на финан

СИИГБ получило много оплак

вания отъ много окржзи за 
беззаконно преследване на 
данъкоплатците отъ страна на 
фискалните органи, които на

лагали секвестъръ на реколтата 
която още се намирала въ полето 
и насилственко изкарвали на 
публична проданъ пособията и 
и вещите отъ първа необхо

димость на земледелците По

неже тля брутални средства 
се употребявали въпреки на

реждането на финансовото ми

нистерство, последното е на

правило искание до всички 
финансови управления, въ срокъ 
отъ три дни да съобщятъ дали 

оплакванията на земеделците 
отговарятъ на истината, защо 
се употребявали подобни 
средства и защо не се почи

тало заповедьта на министер

ството. 

Оплакванията на земедел

ците отправени до министер

ството или много кжсно сж 
получени, или министерството 
— п о немане на време—едва 
днесъ ги разглежда. А колко

то се отнася до искането на 
министерството до финансови

те управления, които да съоб

щатъ своите „ грешки"—стру

ва ни,се че нищо нема да стане... 

Котка пада ли на гърба си? 

Селяни отъ Чобанъкуюсу 
разправятъ: 

„Отъ известно време, презъ 
вечерь, два единъ автомобилъ 
спохожда селото ни, който 
преди да влезе въ селото, 
угасва прожекторите си. Бавно 
прекосва селото, заобикаля и 
изчезва. Случаятъ биде съоб

щенъ на властите. Мина се 
една вечерь въ напраздно 
очакване. Втората вечерь сж

щиятъ автомобилъ пакъ се 
появи. Дадените неколко вие 
трела подиръ него не можаха 
да го принудятъ да се спре" 

Мистериозниятъ автомобилъ, 
който като фантомъ се появя

валъ въ с Чобанъкуюсу, е 

предметъ на живи*коментарии 
средъ селяните. 

Мислимъ, че съвсемъ не е 
трудно да се намери какъвъ 
е тоя автомобилъ, за да се 
разбере цельта на нощните му 
маневри. 

Международниятъ земе-

делски кредитъ 
Берлинъ 18— Национал

ниятъ съветъ решилъ да 
се прокара въ сила конвен
цията за основаването на 
международното дружест
во за земеделски ипотека
ренъ кредитъ. 



По вдигане но секвестро 
НАЛОЖЕНЪ ВЪРХУ ИМОТИТВ RA J b j r i M S H i ï B ЩОШ 

Министерството на финан

сиигЬ съобщава до финансови

те управители, че съгласно 
министерското постановление 
отъ 2 Септемврий 1931 година, 
имотите на българските пода

ници ще требва въ скоро вре

ме да се освободятъ отъ сек

вестъръ. 
Нарежда се, щото финансо

вите управители да взематъ 
бързи мерки да бждатъ осво

бодени имотитъ на българските 
поданици, поставени подъ сек

вестъръ като имоти на подани

ци на неприятелски държави 
и да се повърнатъ на собст

вениците всички недвижими 
имоти, както и всички други 
предмети отъ какъвто и да е 
видъ, като мобила, земеделски 
инвентаръ, домакински предме

ти и др. Да се обърне внима

ние на управителите на сек

вестираните имоти, да извър

шатъ предаването като сьста

вятъ протоколъ въ два екзем

пляра подписани отъ собстве

ниците. Да предадатъ сметки

т е придружени съ оправдател

ните документи, които веднага 
ще требва да бждатъ изпратени 

въ министерството, за да бж

датъ проверени. 

По. отношение на креансите 
отъ всекакъвъ видъ и всекак

ви други ценни книжа ще се 
съобщи допълнително какъ да 
се ликвидира съ техъ. 

Това е нареждането на фи

нансовото министерство до 
финансовите управители, които 
сж най висшите финансови 
органи въ окржзигв, конто ще 
извършатъ окончателното пре

даване на имотитв на българ

свигь поданици. Оть т о в а 
нареждане се разбира, че не 
сжществуватъ никакви пречки 
за предаване секвестираните 
имоти. Остава собствениците 
да подирятъ управителите на 
имотите си и поискатъ осво

бождението имъ. 

Ако срещнатъ пречки отъ 
управителите на имотите, ще 
требва да се обърнатъ къмъ 
финансовите управители за 
съдействие. При нужда оплак

ванията ще се отправятъ и до 
финансовото министерство. 

в. „Пробуда' 

Около полемикигЬ 3! 
Следъ последните събития, 

които се произведоха въ нашия 
окржгъ, чиито отгласъ дълбоко 
проникна въ некои заинтере

совани среди въ столицата, 
свидетели сме на една полити

ческа полемика, която сега се 
намира едва въ своето начало. 

Следъ краткия двубой меж

ду некой столични вестници 
около убийстпата въ Калиак

ренския скржгъ, борбата се 
отместя^ вече иа политическа, 
партизанска почег, кояхо ако 
да е още въ началото си, 
обещава да разкрие едао ми

нало пълно съ богати сведения, 
дори и изненади, неизвестни 
намъ или пъкъ твърде смътни. 

Четейки последния брой на 
„Курентулъ" всеки ще кон

статира, че разплита се една 
нижда околоадминистративните 
работи на нашия окржгъ, въ 
които прозираме известни на

строения на ржковод ниците, 
било отъ миналия, било отъ 
сегашния режими. Тайната на 
политическите амбиции е 
кратковременна и въ всеки 
случай наскоро ще узнаемъ 
много работи, за които само се 
шушнеше отъ ухо на ухо. 

Безъ да твърдимъ нещо отъ 
наша страна, така поне обеща

ватъ започнатите полемики 
относно нашия окржгъ въ сто

личните вестници. Ще видимъ. 

ТЕ* ЖЗ .Ж. И M И 

Диктаторска Испания се 
провали. Крупните грешки 
отъ i оя режимъ, к о и т о 
коствагъ твърде много на 
испанския народъ, днесъ 
управниците на тая страна 
искатъ да ги уравнятъ. 
Образува нъ е специаленъ 
сждъ, кой го ще сжди всич
ки виновници за въвежда
нето на диктатурата. Щ е 
бждатъ конфискувани имо
тите на бившите министри, 
генерали и техни прибли

жени въ полза на държа
вата. Лудо изразходената 
обществена пара, презъ 
режима на диктатурата, ще 
бжде компенсирана съ сек
вестиране имотите на бив
шите управници. 

Въ Югославия, кждето 
преди известно време се 
въведе когституцията, дик
татурата е въвела страната 
до такава степень на фи
нансово разорение, щото 
Франция днесъ всечески 

Група добруджански студен

ти имайки предъ видъ тежко

то положение, въ което се на

миратъ родителите на учени

ците, както е известно, устрои

ха безплатни курсове по вси

чки предмети, които се учатъ 
въ Българските Частни Гим

назии, за учениците и ученич

ките останали на поправите

ленъ изпитъ. Подготвителните 
курсове беха посетени добре 
и благодарение умелото и до

бро ржководство на студент

ството, което се дължи д оже 
би на широките познания к о 

ито иматъ по материята, да

доха и своя резултат ь. Почти 
всички ученици и ученички ос

танали на поправителенъ не* 
питъ издържаха съ успехъ и 
и минаха въ погоренъ класъ. 

Учащата се младежь отъ Ча

стните Български Гимназии не 
може освенъ горещо да бла

годари на тия свой събратя, а 
родителите да изКаЖатъ своя

та признателность. 
Ний отъ своя страна ьъз

хваляваме тая хубава инициа

тива на групата добруджански 
студенти и бихме желали да 
ги видимъ да се притичватъ 
винаги въ помощь на съпле

меницитв си, които най вече 
сега се нуждаятъ отъ подкре

па като тая. 
Тоя родъ инициатива биха 

подтикнали младежьта ни къмъ 
хуманность, солидарность и са

мопомощь и не ще бжде. зле 
да се взематъ подобни инициа

тиви и отъ други граждани 
интеликтуали, каквито доста

тъчно имаме въ нашия градъ. 
Само че студентството требва

ше да ни даде примеръ, вме

сто ние на него. 
Въ всеки случай отъ где, 

кога и какъ се" постжпва не е 
важно, но фактъ е, че все пакъ 
бждащето ни не е тъй тъмно, 
както си го представляватъ 
некои. 

Хвала и честь на нашето 
добруджанско студенство. 

бърза да й предлага от

пущането на разни кредити, 
които що годе да могатъ 
да съживятъ агонизиращия 
трупъ на Югославия, Пос

ледната, съ отчаяни усилия 
се старае да влезе въ 
търговски отношения съ 
съседните държави, дори 
отива до тамъ, че ония 
държави, които не купуватъ 
нейните храни, да не про

пуща отъ техъ никакъвъ 
износъ на индустриялни 
произведения. 

Преди неколко дена въ 
унгарския парламентъ ост

ро се разкритикува дикта

торската дейность на графъ 
Бетленъ, която скжпо стру

вала на унгарския народъ, 
Финансово, държавата поч

ти била опропастена. 
Правейки тоя паралелъ 

на всекиму е ясно, че дик

татурата носи всичко зло 
на една държава, което 
трудно се оправя въ пос

ледствие. 

— В  к ъ . Н о в о Е д и н с т в о , 
има огромни заслуги. С ъ з 

н а т е л н и т е абонати б ъ р 

з а т ъ да и з п л а т я т ъ или да 
д о н з п л а щ а т ъ с в о и т е а б о н а 

менти! 

В А Ж Н О : и н т е р е с н о за всички — В А Ж Н О ! 

и п . н ш ш п ш i и д а 
Клонъ до пожарната команда, срещу Кръстева 

ханъ, при Р а н к о  

Съобщавамъ на всички за общо знание, които има

те за боядисване, скенджа, и валене шаеци, чарша

фи, кувертури, прежди и всекакви платове, костю

ми мжжки дамски и т. н. за да имате нещо хуба

во и трайно боядисано и да не се променя нико

га, носете тукъ. Боядисва се съ найздрави и га

рантирани германски хромови бои отъ реномиранъ 
майсторъ и известенъ на всички, Д. ГУДЕВЪ свър

шилъ специално училище и дълга 36 год. практика. 
Господа ! Всеки може да боядисва, но не са

мо да се каже, че е боядисано, но найглавното е, 
начина по който се боядисва и съ какво качество 
боя е изработено. Поговорката си казва, „имашъ 
ли ока брашно, дай го на майстора му". Заповъ

дайте и ще сеуверите. Винаги ще бждете доволни. 
Продажба на всички бои и новото редуцира

но германско синило. Приема се за плетене рокли, 
джекети, фанели и др. Очакваме, за да ви бждемъ 
винаги въ бърза отслуга, 

Съ почитание : 

Клонъ химич. Бояджийница Д. ГУДЕВЪ 
(до пожарната команда) 

Ц и м е н т ъ т » циментъ 
Винаги въ каквото и да е количество 

ще намврите при . 

Маринъ Ив. Стояновъ 
16 ( ) 

2 0  4 " 

2 2 3 Е Е = | И 

тим m 
Приема болни, ежедневно въ кабинета си на 

ул. „Пр. Фердинандъ* 38 
— ДОБРИЧЪ — 

5  3 

1 ) Продава се добъръ имотъ състоящь || 
се отъ кжща съ три стаи и антре, единъ 
дюкянъ, една фурна заедно съ 830 кв. м месго 

2) Другъ ДЮКЯНЪ и едно кафене съ око

ло 100 кв. м. всичко еастроено. 
Имота се намира въ квартала до тур

ските гробища срещу табаната. 
За споразумение : 

Д-ръ СТ. ИВЯНОВЪ-адвокатъ 
ул. „Режеле Каролъ" 48 — Добричъ 

Чети в к  ъ Ново E i 
—__.Л№ 

Tip, „Comerc ia la" h . D . Smoco f & Ci}*} 

mrwmnm дд ш ш т цбонамепто СИ, 



Д И В О Т А Н А М А Л Ц И Н С Т В А Т А 

ЖШк НА 0. Н, 
Прзб?емата еа малцинствата 

Както съобщихме на вре

ето, тая година Обще 
твопо на народиШгъ ще 
е занимае й съ въпроса 
а малцинствата божемъ 
осериозно. И действи

телно, днесъ вестниците 
идватъ да ни йокажатъ 
ъ големи черни заглавия, 
"е . Проблемата на ^мал> 
инстваШа е наново раз

яждана въ Женева". 
Ние не можемъ да зна

емъ още точно какво се е 
торило à какво е решено 
Чамъ, но отъ езика 
ойШо се държи оШъ сто

тните вестници tio 
оя въпросъ, проличава, че 
имало само предложе

ния и апели къмъ мнозин

Мвата да направятъ. въз

можното за подобрение 
^положението на малцин

ствата Дебатите по Шая 
проблема още продължа

ваш и по всичко изглеж 
до, че подадените пети

ции отъ некой малцинст

ва ще се разглеждатъ най

Капредъ и тогава ще се 
зематъ вероятно и реше

ия. 
Въ всеки случай потем

ото, както се разглеж

ашъ и върьяШъ нещата 
ь O, Н. може да се 

заключи, че на минори

Тарния въпрос*, както 
всгькога и както всички 
други въпроси, ще му бж

де търсенъ модуса за от

лагане. 
И какво ли не се отла

га въ Обществото на на

родите ? 
* 

Но, за да отвори очите 
и покаже, политиката на 
опия, които сж се\събрали 
дй разрешаваШъ въпроса за 
обезоржжав., ето . какво 

пише Парижкия вестникъ 
, République9 :я Невъзможно 
е материалното обезорж

жаване, ако не се обезо

рж жи морално и какъ мо

же да се говори за мо* 
рално обезоржжаване то

гава, когато много прави

телства преследвате една 
политическа денационали

зация или систематичес

ки йотискане на малцин

ствата?" 
Това сж фрази верни и 

справедливи, казани отъ 
единъ френски геетникъ, 
който е вникналъ толкова 
добре въ сжщностьта на 
европейската Политика 
по отношение, както на 
обезоржжаването, така и 
на малцинствената про

блема, че едва ли и 
гнъ курциусъ не би му 
завидялъ. 

И действително какъ 
може да става дума за 
обезоржжаване, особенно 
Предъ самия съветъ на 
Обществото на народите, 
когато миноритарната 
проблема стои открита?. 

Преди всичко нейното 
разрешение е необходимо 
и належащо и ония .кои

то искатъ да въведатъ 
миръ въ Европа и целия 
светъ, требва веднажъ за 
винаги да я закриятъ. А 
нейното закриване ще ста

не тогава, когато всички 
държави погледнатъ на 
малцинствата като свои 
равноправни граждани и 
ги Приравнятъ предъ за

коните на страните си. 
Иначе колкото и да се 

говори за обезоржжаване, 
миръ и Пр. пр. е едно за

блуждение и хвърляне 
прахъ въ очите на тон

ковците. 

П О С Л Е Я Е Н Ъ Ч А С Ъ 

ЕИБШИЯТъ РОМЪНСКИ 
пшомощенъ министеръ. К 

Днамондн пачинадъ 
На 16 т. м. сутриньта се 

поминалъ въ своите имения 
отъ Тутова, бившиятъ ромън

ски пълномощенъ министеръ, 
К. Диаманди. Покойниятъ е 
билъ ромънски пълномощенъ 
иинистерь дълги години въ 

'София, Петерсбургъ и Па

риж*'. 

Вдисонъ тежко боленъ 
'< НюИоркъ 18— Велики

ятъ изобретатель и ученъ, 
койго отъ известно време 
боледува, билъ вече на 
•смъртно легло. 

Англия z спирането иа 
въоръженията 

Лондонъ 18 Въ заседа
нието отъ завчера на Кама
рата на общините англий
ското правителство било 
интерпелирало да определи 
своето становище по напра
веното предложение въ 
Женева отъ страна на ита
лиянското правителство, 
относно спирането веднага 
на всекаквй въоржжения. 

Правителството не отго

ворило на интерпелацията. 

Чети бкъ „9{о6о 
единство*' 

Следъ революцията въ 
Австрия 

Виена 18— Всички води
тели националисти, които 
устроиха неуспешния дър
жавенъ превратъ на 13 т. 
м., сж арестувани. Първи
ятъ водителъ на Хаймвера, 
дръ Пфриймеръ, успелъ 
да се прехвърли въ Ита
лия, кждето правителство
то му разрешило да оста
не. 

1000 души убити отъ 
ураганъ 

Лондонъ 18 — Губерна
торътъ на Хандурасъ те
леграфиралъ до министер
ството на , колониите, че 
последийятъ ураганъ раз
вихрилъ се съ ужасна си
ла надъ областьта, освенъ 
огромните материални ще
ти, причинилъ и сиъртьта 
на 1000 души. Цеди села 
били унищожени. 

Испания работническа 
република 

Мадридъ ,18— На 16 т. 
м. Парламентътъ се зани
малъ съ разискванията вър
ху конституцията. Гласува
ли сж 170 противъ 152 
гласа амендамента внесенъ 
отъ социалисти, чрезъ кой
то Испания се обявява за 
работническа република. 

Марки противъ скитници-

въ Турция 
Цариградъ 18—Правител

ството решило да настани 
въ различните области на 
държавата, всички скитни
ци цигани копанари, които 
се отдавали на м н о г о 
кражби. Първата група отъ 
2000 души копанари щели 
да бждатъ настанени въ 
Родосто, Тракия. 

Наутилисъ" на пжть 
за Европа 

Стокхолмъ 18—По единъ 
дефектъ въ мотора на под
водницата . Наутилисъ *, 
последната е останала подъ 
водата, докато пристигналъ 
на помощь единъ параходъ, 
който я изтеглилъ надъ 
водата. „Наутилисъ" се 
връща отъ експедицията, 
която предприе изъ ледови
тите страни. . 

Махатма Гавди въ Кама-

рата на общини» 
Лондонъ 18 — Махатма 

Ганди, върховниятъ вождъ 
на индийските националис
ти е посетилъ Камарата на 
общините, кждето предъ 
многобройните лабуристи 
е, държалъ речь. 

Общо взето, цените на зър

нените храни въ чуждите па

зари продължаватъ да спа

датъ, въпреки че много при

чини се явиха ако и да не 
повишатъ цените, то поне да 
ги подържатъ на едно ниво. 

Световното производство на 
житото не е noголемо, откол

кото това отъ миналата годи

на. Производството на ечми

ка и ржжьта е помалко отъ 
1930 год. 

Днесъ Съединените щати 
разполагатъ съ 930.000 ваго

на зърно и брашно за износъ; 
Канада има 380 .000 ; Аржен

тина 160.000 вагона; Австра

лия 90.000 вагона. Именно, 
тая стока въ плюсъ причиня 
ва спадането цените на зър

нените храни, или постоянно 
подържа едно ниво, съ малки 
изключения на спадане и по

вишение. 
Презъ последната седмица 

въ чуждите житни пазари це

ните на зърнените храни сж 
имали следните промени: 

Въ Чикаго цената на зим

ницата спаднала съ 3.500 лей, 
на овеза съ 200 лей. 

Въ БуеносъАйресъ цената 

на царевицата спаднала съ 
200 лей, а на овеза се по

вишила съ 300 лей, на зим

ницата съ 1800 лей на ва

гонъ. 
Въ Ливерпулъ цената на 

зимницата спаднала съ 500 
лей и на царевицата съ 2700 
лей на вагонъ, 

Въ Хамбургъ цената на зим

ницата спаднала съ 1900 лей, 
на ржжьта съ 4 0 0 лей, на 
ечмика съ 1700 лей, на ове

за съ 3100 лей, на царевица

та съ 1400 лей на вагонъ. 
Въ Парижъ цената на ове

за спаднала съ 6600 лей и 
на царевицата съ 200 лей на 
вагонъ. 

Отъ горните цифри вижда

ме, че спадането въ цените 
иа зърнените храни е общо. 
Въ сжщото време у насъ и

махме следните промени въ 
цените : 

Въ Браила цената на зим

ницата е спаднала съ 1500 
лей, на ржжьта съ 110 лей, 
на ечмика съ 3 6 0 0 лей, на 
царевицата съ 5 0 0 лей на 
фия съ 3000 лей, на боба 
съ 1000 лей. Подържа се це

ната на овеза. 

В А Ж Н И Р Е Ш Е Н И Я 
НА ПРАВИТЕЛСТВЕНАТА СТОПАНСКА КОМИСИЯ 

ИЗНОСНИТЕ такси се премаштъ 
Въ последното заседание на 

стопанската делегация при пра

вителството, въ което сж у

частвували г. г. министрите 
на фииансиите, на търговията 
и индустрията, на земеделие

то и много други правител

ствени лица, се взело редъ 
важни решения, които идватъ 
чувствително да облекчатъ 
тежката стопанска немощь на 
страната. 

Както е известно стопанска

та делегация при правителст

вото отдавна и почти непре

кженато заседава и едва днесъ 
идва съ едно реално "решение. 

Взело се решение за нама

ление тарифа за превоза на 
зърнените храни. Взело се ре

шение, всички министерства 
да взематъ бързи мерки за 
премахването на всевъзможни

те такси наложени вързу зе

меделските произведения, как

вито до днесъ се налагаха въ 
пристанищата, борсите, при 
влизането въ градовете и пр. 
Взело се решение за ускоря

ване преговорите съ Австрия 
относно износа на добитъкъ. 
Взело се решение за оконча

телното премахване на износ

ните такси почти върху всич

ки земеделски произведения. 
А за намаление на безрабо

тицата, особенно въ окржзигв 
кждето има много безработни

ци, решило се построяването 
на нови шосета и пжтища, въ 
които да се ангажиратъ без

работните. 
Решенията на стопанската 

делегация при правителството 
отъ такъвъ важенъ характеръ 
за напредъка на народното 
стопанство, които отдавна о

чакваха своето оежществяване, 
произведоха добро впечатле

ние въ всички среди. 

Кжщата на бившия 
испански диктатвръ обискирана 

Мадридъ 18—По искане

то на парламентарната ан

кетна комисия, полицията е 
обискирала дома на бившия 
диктаторъ Примо де Ри

вера. Намерени били 
много ценни докумети, ко

ито се конфискували. 

г. Бриянъ напусндлъ 
Женева 

Женева 18—Бриянъ на

пусна Женева и отпжтува 
за Парижъ. Неговото место 
се заема отъ министра на 
финансиигв, г. Фланденъ, 
като председатель на френ

ската делегация въ Женева. 

пристигна при 
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СТОПАНСКА КОЛОНА 

КРЕДИТНА КООПЕРАЦИЯ 
ВИНАРСКА ИНДУСТРИЯ 

Кредитната кооперация 
трЪбва да внимава при раз

даването на кредита и да 
не габраня, че кредитътъ 
може да укаже благотворно 
влияние върху развитието 
на селското стопанство, 
когато се употреби^равумао 
и внимателно ва производи

телни цели и че коноума

тивниятъ кредитъ е едно 
необходимо вло и може да 
ее иваолвва оамо при край

но уважителни причини : 
при неурожай, при болеоти 
и дррги нещастия. Кредит

ната кооперация, особено 
требва да настои и органи

вира събирането на повече 
дЬловъ капиталъ и да раз

вие спестовноотьта въ чле

новете си и техните семей

ства. Кредитните коопера

ции отъ друга страна треб

ва да се павятъ отъ пред

приятия, които носятъ рискъ 
и които могатъ да вкарат ь 
въ големи вадължения чле

новете си. Т е могатъ оамо 
да посредаичатъ еа покуп

ка на машините и 8а васт

раховка, но бевъ да поематъ 
риска еа това. 

Винарската индустрия, 
както и млекарската, треб

ва да се шевадв отъ първо

битното си домашно състо

яние и да се уоьвгршенст

вува посредствомь виаер

ските кооперативни ивба. 
Както вжтрвшнвягъ, така 

и външниятъ пазарь искатъ 
типавирвни вина, които 
могатъ д» се получаватъ 
само посредствомъ поусъ

в ъ р ш е н с т Е у в а н а техника, 
по производствени райони, 
пооредств м» типизирани 
ферменти и иодходящи ма

нипулации, иъяможьи само 
при вещо т>хиич око ржво

водвтво, модерни припособ

ленвя и подходящи помеще

ния. 
Всека изба требва да е 

модерно инсталирана, да 
има надземно отделение за 
зрение и манипулиране съ 
вината. Подввмното отделе

ние или сжщвнсвата ивба 
требва да е сосидно напра

вена, да има северно изло

жение и постоянна темпе

ратура отъ 12° С. Може да 
си служи и съ циментови 
сждове, но зрението на 
вината требва да става въ 
джбови или въ другъ дър

венъ иатериалъ сждове 
(бжчви). 

Избата требва да бжде 
тъмна и да се ивб4гватъ те

ченията, които размътватъ 
вината, да е суха, ва да не 
се раввиватъ равни плесени 
и гжбички, които причвня

ватъ разваляне и заболява

не на вината. Тя требва дя 
е чиста, бетонирана .и да 
ивнива чисто. 

Въ ивбата се държатъ: 
каца за флрмватиране, пре

са еа ивтисвване ва пръщв

натв, помпа ва протакане 
на вината, филтъръ, маши

на ва пълнене на бутилки 
и др. 

Дали бе до или червено 
вино ще произвежда ма, то

ва ще вависи преди ьеачко 
отъ вкуса на консуматори

те и ивобщо отъ т i реене

то на едното и на другото. 
Модерните орйдства лесео 
правятъ бело вино от чер

вено или черно гровдв. Б*

лото вино е пофнао отъ 
червеното или черното, но 
то по лесно се разваля и 
неможе да вздържа дълъгъ 
транспорт».. 

СПОРТНА ХРОНИКА 
Неделя. 20 т. м, на тере

на .Глория", освенъ обик

новената програма, ще се 
играе и първия мача отъ 
шампионата 1931 — 1932 
год. „Комерцулъ* — „Доб

руджа". Както съобщихме 
въ миналия брой, маьа би

дейки решителенъ за вли

зането на едното огь 
дружествата въ първа де

визия, представлява особенъ 
интересъ. 

Мача реваншъ Констанца 
—Базаржикъ градски, ще 
се играе на 27 т, м. въ 
Констанца Добричския тимъ 
още не е съставенъ. 

* 
Вторникъ 22 т. м. Обла

сната Комисия ще състави 
програмата на шампионата 
есененъ туръ. Дружествата 
ще бждатъ представени съ 
по единъ делегатъ. 

За знание 
В ъ редакцията ни се п о 

лучи следното о п р о в е р ж е 

ние : 

Гнъ редакторе, 
По причина, че вкъ „ Об

нова11 оШъ Бачарджикъ е 
престаналъ да излиза', то 
моля Ви да помгъстиШе 
настоящето, съ което за

явявам*, че статията 
публикувана въ в. „Обно

ва" въ брой № 18 на 31 
Августъ 1951 г., подъ за

главие „Само това му 
требваше*, йо отношение 
фирмаша Братя Балянъ 
отъ Кюстенджа, въ Доб

ричъ, не е нищо друго ос

венъ резултатъ на едно 
недоразумение. 

Съ почитъ: 

П. 3 Л АТ Е ВЪ 
Добричъ 18 X. Ъ31 

48 1—1 

В Е С Т И 

—Префектътъ на окрж

га ни, г. дръ Ар. Стере, 
отъ нвколко дена се нами

ра в ь Букурещъ. 
—Отъ 1 Октомвркй н. 

г, местната централа нз 
телеграфопощенската стан

ция, се премества въ зна

нието на бившата банка 
„Базарджикъ", на ул. „Ре

желе Каролъ" 
—Отъ една седмица на

самъ градските чешми от

ново сж престанали. Тая 
хроническа прихватнйча

востъ на добришките чеш

ми, до кога ще продължи 
—никой §не знае. 

Гражданите се оплак

ватъ. Обръщаме се този 
пжть къмъ новата общин 
ска управа. 

— По нареждането на 
министерството на народ

ното просвещение изпити

те по бакалавра започватъ 
на 51 т. м., понеделникъ. 

— Следъ станалите пе

чални събития въ окржга 
ни, предстои ни една забав

на изненада: известния на 
всич си Рашеновъ наскоро 
възналгврявалъ да печати 
своя листъ! 

—Мъхтнта Любителска 
театрална трупа при Б К. O 
на скоро започва своята 
дейностъ. Вероятно въ на

чалото на идущия месецъ 
ще изнесе първия си спек

такълъ отъ тазгодишния 
репертуаръ. 

—Преди неколко дни, въ 
бостана на Г. Тошевъ отъ 
с. КараДурмушъ, се ЯВИЛИ 
7 души колонисти, отъ 
ксито двама въоржжени и 
насила взели 2 каруци дини. 

—Хроникираното въ брой 
74 на в. .Ново Единство", 
какво, че кмета на с. Пи

тия, Тудоръ Утма е билъ 
жителя Иванъ Йвановъ, отъ 
направената справка се ус

тановява, че името на г. Т. 
Утма е погрешно предадено. 

Гнъ Тудоръ Утма е 
кметъ на с. Геленджикъ, а 
не на Петия и нема никак

ва намеса въ изнесения 
сканд?лъ. 

—Днесъ цените на зър

нените храни сж следните: 
зимница 130-240; ржжь 
130-165; царевица/00-150; 
ечемикъ 145-180: овезъ 21 o 
220; бобъ 220-275; рапица 
300 335; 

Както виждаме, цените 
на житните произведения 
постояно сж къмъ спадане. 
Днесъ има понизки цени 
отъ завчера и вчера. 

—Слуховете пуснати въ 
некои местни политически 
среди относно некаква сме

на въ правителството, не 
отговарятъ на истината. 

Циркътъ J U H D h V 
до градската градина 

Днесъ сжбота 19 Септеквр*й 9 ч. вечерьта] 
ГОЛЕМИ ПРЕДСТАВЛЕНИЯ *ИГЪЛИФЕ 

| СЕНЗАЦИОННА ПРОГРЙ/*\Я 18 НОМЕР? 

С М Ъ Х Ъ и СЪЛЗИ С М Ъ Х Ъ i i с ъ щ 

Мряморната отатюя 
НА КРАЯ ИЗВЪНРЕДНО СМЪШН АТ А КОМЕДИЯ 

ЧАСОВОЯ и МЕЧКАТА 
Неделя 2 г о л е м и представления, дневно въ 4 часа 

о б е д ъ и в е ч е р ь т а 9 часа 

В а ж н о з а л о з а ! , в с 

й 

ХРЙСТО i т ш т 
Str. „Rahovei" № 7 

По случай настжпвашия сезонъ пуснахъ 
въ продажба ефтени БЪЛ0~ МЕШОВИ БЪЧВИ ЗА 
ВИНО. които конкуриратъ всички други по 
качество и цена. 

Приемамъ всекакъвъ видъ бъчви на 
поправка. 

З Д Р А В И 

Др* И . Г Е О Р Г И Е В ! Я В & Ш Щ 
Медецински кабинетъ 

ул. „Думбрава Рошие" 
(подъ II мир. сждилище, ханъ Киро Атанасовъ)! 
Прави химически анализи, микроскопически из; 
следвания и пр. 
629 ПРИЕМА БОЛНИ ЦЪЛИЯ ДЕНЬ. 11 

I ш 
продава грозде огъ собственото си лозе, зъ 
кжщата си, на ул. ,Режеле Каролъ" № 66 

и въ лозето си — ГазиБаба 

въ вщНскомошпнсхо п е р н ш ш нотловна (Бълг) 
Мините произвеждатъ следните качества пресети 
вжглища, за които сж въ сила следните цени въ 

лева за единъ тонъ франко вагонъ минитъ : 
НОРМАЛНИ ЦЕНИ 

1во кач., едри вжглища отъ 
40 м. м. на горе . 
Про качество, средни вжглищ 
отъ 16 до 40 м. м. 

отъ 6 до 
Пляка 

16 м. м. 

I I I m 

485 470 450 
î 

400 380 360 
3 
"230 210 19 

120 120 12 

360 
300 
160 

X ţ o z x x x з а и з н о о ъ : 

I . качество (едри) 
I I . качество (средни) . . . . 
I I I . качество (дребни) . . . . 

За изнесените повече отъ 4000 тона годишно 
прави се намаление 5 на сто отъ горнитКцени 
върху целото изнесено количество. 

Поржчките се правятъ съ писмо до минитЬ, 
въ което се показва количеството на вжглищата, 
както и точния адресъ, а стойностьта се внася въ 
клоновете и агентурите на Б. Н. Банка за смътка 
на .ПЕРНИКЪ". 

Отъ управлението на ттП 

КИНО,, СШВДИДЪ" „ С Т Р А С Т Н А Л Ю Б О В Ь " 
Ш , , Н 0 | Е М Ь ' ' „ Д е в о й к а т а о т ъ В о л г а " i i 


